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1. Opening en mededelingen voorzitter 
De voorzitter opent de vergadering van het Presidium om 9.00 uur en heet alle aanwezigen 
welkom. Er is een afmelding van Statenlid Gielen (GL), het Statenlid wordt vervangen door 

35 Statenlid Van der Waard. Mevrouw Van der Helm (50PLUS) wordt vervangen door de heer 
Stulemeijer.  
 
Mededelingen: 
Vanaf 4 december 2023 is de Statenlid Hollebeek fractievoorzitter van de PvdD. 

40  
Mevrouw Van der Helm (50PLUS) wordt als fractievoorzitter vervangen door de heer Stulemeijer. 
 
Op 28 november heeft de Statengriffie een mail gestuurd met link naar een vragenlijst voor de 
evaluatie van het inwerkprogramma. De voorzitter verzoekt de Statenleden om de vragenlijst in te 

45 vullen en hun fracties hierop attent te maken. De uiterste datum voor invulling is 13 december 
2023.   
 
Op 2 oktober jl. heeft het presidium gesproken over de evaluatie van de Ribbius Peletierpenning. 
Er is een begeleidingscommissie samengesteld om de betrokkenheid van Statenleden te 

50 vergroten. De uitreiking van de Ribbius Peletierpenning vindt eens per vier jaar plaats. Begin 
2024 wordt een startbijeenkomst georganiseerd om aandacht te geven aan vrouwen in de 
politiek. Deelnemers vanuit de fracties kunnen per mail worden aangemeld bij de Statengriffie.  
 
2. Vaststelling agenda  

55 Er zijn geen op- of aanmerkingen ten aanzien van de agenda. De agenda wordt ongewijzigd 
vastgesteld. 
 
2.a Conceptverslag presidiumvergadering 6 en 9 november 2023 
Conceptverslag 6 november, agendapunt 8 

60 Naar aanleiding van agendapunt 8 geeft de heer Terwal (VVD) aan dat alle fracties zijn benaderd 
door de ANWB en andere organisaties om een bijeenkomst te organiseren om met hen in gesprek 
te gaan. Hiervoor dient een inventarisatie gemaakt te worden. Voorgesteld wordt dat de griffie 
een verzoek doet aan de organisaties om een werkbezoek te organiseren, waarbij de Provinciale 
Staten wordt uitgenodigd. Het presidium gaat akkoord met dit voorstel.   

65  
Het presidium stelt het conceptverslag presidiumvergadering 6 november 2023 ongewijzigd vast. 
 
Conceptverslag 9 november 
Het presidium stelt het conceptverslag presidiumvergadering 9 november 2023 ongewijzigd vast. 

70  
3. Lijst met actiepunten en LTA  
De heer Terwal (VVD) merkt op dat het actiepunt 26 juni 2023 inzake burgerparticipatie 
afgehandeld is.  
 

75 De heer Van den Berg (JA21) vraagt naar de stand van zaken inzake het opnemen van de 
jaarkalender in outlook.  
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De Griffie geeft aan dat dit onderdeel is van een project rondom informatisering, waarbij gekeken 
wordt naar het totaalpakket en hoe dit te verbeteren. Hieraan wordt momenteel gewerkt.  

80  
De heer Klein (ChristenUnie) informeert in hoeverre de kosten voor deelauto’s gedeclareerd 
kunnen worden.   
 
De heer Mülder (D66) geeft aan dat dit is opgenomen in het pakket via Greenwheels.  

85  
4. Terugblik PS-vergadering 6 en 13 november 2023 
De heer Van den Berg (JA21) geeft aan dat er een interpellatiedebat heeft plaatsgevonden. Bij dit 
debat bespeurde hij onwennigheid bij de Statenleden. De fractie van JA21 stelt voor om het 
interpellatiedebat te evalueren en te kijken of er in het reglement van orde zaken zijn die 

90 verbeterd kunnen worden. Tijdens het debat heerste een aparte dynamiek. De verdeling van 
spreektijd zou wellicht anders kunnen, bijvoorbeeld door alleen de indiener in eerste termijn 
vragen te laten stellen en een uur uit te trekken voor het debat, ongeacht de hoeveelheid 
indieners.  
 

95 Mevrouw Alberts (SP) geeft aan dat de spreektijd van tevoren bekend is, dat staat in het 
reglement. De sfeer tijdens het interpellatiedebat had gemoedelijker gekund. 
 
De heer Klein (ChristenUnie) vond het vreemd dat alleen de indiener het woord kon voeren in 
eerste termijn. Hierdoor ging de energie uit de tweede termijn. Het instrument had ook anders 

100 ingezet kunnen worden door met meerdere fracties een interpellatiedebat aan te vragen.  
 
De heer Heijnen (CDA) sluit zich aan bij de heer Van den Berg. Het instrument actualiteiten is 
toegevoegd om inhoudelijke zaken die actueel zijn aan de agenda toe te voegen. In dit kader was 
het instrument interpellatiedebat terecht, aangezien het ging om het functioneren van een lid van 

105 GS. De invulling zou eventueel hetzelfde kunnen zijn als bij een actualiteitendebat.  
 
De heer Mülder (D66) vraagt of bij aanvragen van een interpellatiedebat door meerdere partijen, 
de spreektijd per indiener blijft gehandhaafd of wordt ingekort.  
 

110 De Griffie geeft aan dat de interpellant in dit geval een dubbele spreektijd heeft gekregen. Indien 
er meerdere fracties meedoen, geldt een beperkte spreektijd. 
 
De voorzitter geeft aan dat er onderscheid moet zijn tussen een actualiteit en een 
interpellatiedebat. De vorm van interpellatie is gekozen om te voorkomen dat het een gewoon 

115 debat wordt. Interpellatie is een iets zwaarder instrument. Indien er meerdere indieners zijn, 
wordt de spreektijd anders. De afgesproken spreektijden zijn een richtsnoer om vergaderingen te 
reguleren en het is een breed gedragen wens van PS om de vergaderingen strakker te houden. 
Oprekken is dus geen optie, maar het is wel belangrijk om het controlerecht en informatierecht 
ten volle te kunnen benutten. De voorzitter stelt voor om volgend jaar tijd vrij te maken om naar 

120 de waaier van politieke instrumenten te kijken. Daarbij kan eventueel worden gekeken naar de 
aanpak van het interpellatiedebat door andere provincies. Het reglement is na jarenlange ervaring 
tot stand gekomen en het is verstandig om nu eerst te kijken wat men mist en wat PS wil 
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bereiken tijdens een interpellatiedebat, alvorens alles te veranderen. Daarbij is het belangrijk dat 
alle fracties het woord kunnen voeren.  

125  
De heer Van den Berg (JA21) is van mening dat een vergadering beknopt moet worden gehouden, 
zonder herhaling van zetten. Om dat te realiseren zijn goede instrumenten nodig. Tijdens het 
interpellatiedebat was de inhoud goed, maar was er variatie ten opzichte van de actualiteit. Het is 
belangrijk om dit te bespreken, aangezien PS het met elkaar eens moet zijn dat dit middel goed 

130 werkt. 
 
De voorzitter merkt op dat het toepassen van instrumenten belangrijk is. Het moet duidelijk zijn 
of het gaat om een actualiteit of een interpellatiedebat en tevens moet duidelijk zijn hoe men met 
elkaar omgaat.  

135  
Het presidium stemt in met het voorstel dat de griffie een evaluatie organiseert, waarbij ook 
gekeken wordt hoe andere provincies omgaan met een interpellatiedebat. Vanaf januari 2024 zal 
de griffie langs de fractievergaderingen per fractie gaan om te praten over dit onderwerp.  
 

140 5.a Laatste voorbereidingen PS 11 december 2023 
De voorzitter geeft aan dat hij de PS-vergadering om 18.00 uur zal verlaten. De heer De Wit zal 
vanaf dat tijdstip de voorzittershamer overnemen. Na afloop van de vergadering wordt er een 
borrel georganiseerd, aangezien dit de laatste PS-vergadering van 2023 is.  
 

145 De heer Van den Berg (JA21) geeft aan dat hij na de start van de PS-vergadering vertrekt en aan 
het eind van de middag weer aansluit.  
 
5.b Conceptagenda PS 11 december 2023 
De voorzitter meldt dat Agendapunt 13, Zienswijze op de wijziging gemeenschappelijke regeling 

150 Omgevingsdiensten IJmond als bespreekpunt op de agenda staat. Uit het commissieverslag en     
-advies lijkt het er echter op dat dit een hamerstuk kan zijn. Het is alleen niet als zodanig 
geconcludeerd in de commissievergadering. Derhalve is de vraag aan het presidium of dit een 
bespreekpunt moet blijven of kan worden toegevoegd als hamerstuk.  
 

155 Het presidium besluit agendapunt 13, Zienswijze op de wijziging gemeenschappelijke regeling 
Omgevingsdiensten IJmond te agenderen als hamerstuk.  
 
Er zijn drie sets mondelinge vragen ingediend, t.w.: 
- PvdD: Kwaliteit water extra onder druk door Omgevingswet; 

160 - 50PLUS: Ondertekening allonge 2 Bloemendalerpolder door provincie Noord-Holland; 
- SP: Resort de Breeck. 
 
Er zijn zeven moties vreemd ingediend, t.w.: 
- SP: Beleidsregel recreatieve druk Natura 2000 beperken; 

165 - SP: Laat natuur in Twiske natuur zijn; 
- PvdD: Geen sponsoring voor Jumping Amsterdam; 
- PvdD: Reactie GS op brief Rijk PPLG langs commissie Landelijk gebied; 
- PvdD: Kooksgasfabrieken Tata Steel: naleving voorschriften afdwingen i.p.v. ‘bevorderen’; 
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- PvdD: Meer onafhankelijk meten bij Tata; 
170 - PvdD: Zorgvuldige check op claims van Tata; 

- PvdD: Dierenwelzijn bij sponsoring maximaal borgen. 
 
5.c Lijst moties en memo presidium – afdoeningsvoorstellen moties 
Het presidium neemt de lijst moties en memo presidium – afdoeningsvoorstellen voor 

175 kennisgeving aan.  
 
5.d Lijst ingekomen stukken november voor PS 
Het presidium neemt de lijst ingekomen stukken PS voor kennisgeving aan.  
 

180 6. Vooruitblik vergadering 5 februari 2024 
Het presidium neemt de conceptagenda voor de PS-vergadering van 5 februari 2024 voor 
kennisgeving aan.  
 
7. Voordracht opheffen geheimhouding twee documenten 

185 De heer Mülder (D66) merkt op dat wordt gevraagd aan PS om de geheimhouding van twee 
documenten op te heffen, terwijl de geheimhouding van deze documenten reeds door GS is 
opgeheven. Op dit moment staat het stuk over Zandvoort al online en is van geheimhouding geen 
sprake meer.  
 

190 De Griffie geeft aan dat het proces is gewijzigd door wijziging van de provinciewet en zegt toe 
erop toe te zien dat er goed onderscheid wordt gemaakt met publicatie van de stukken als GS en 
ook PS geheimhouding opheffen.  
 
Het presidium gaat akkoord met het voorstel om de voordracht geheimhouding twee 

195 documenten als hamerstuk in te brengen in de PS-vergadering van 11 december.  
 
8.a Voordracht ontslagbesluit plaatsvervangend bestuurder Randstedelijke Rekenkamer 
De heer Klein (ChristenUnie) vindt het ongelukkig dat er een periode is waarin er geen bestuurder 
van de Randstedelijk rekenkamer is en vraagt om een toelichting door de programmaraad.  

200   
De voorzitter geeft aan dat het ontslag op eigen verzoek betreft. Op dit moment is er een 
interim-directeur actief. Daarnaast is een nieuwe kandidaat aangesteld die zo snel mogelijk zal 
beginnen. De continuïteit is hiermee gewaarborgd. De Griffie vult aan dat de Programmaraad het 
werkplan 2024 heeft geaccordeerd.   

205  
Het presidium gaat akkoord met het voorstel om de voordracht ontslagbesluit plaatsvervangend 
bestuurder Randstedelijke Rekenkamer als hamerstuk in te brengen in de PS-vergadering van 11 
december.   
 

210 8.b Voordracht benoeming bestuurder-directeur Randstedelijke Rekenkamer 
Het presidium gaat akkoord met het voorstel de voordracht door te geleiden ter bespreking in 
commissie Bestuur van 22 januari 2024 en ter besluitvorming in de PS-vergadering van 5 februari 
2024.  
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215 9. Memo en Voordracht Rapport van bevindingen subsidieverantwoording fractievergoedingen 

2022-2023 en subsidievaststelling.  
Het presidium neemt het memo en Voordracht Rapport van bevindingen subsidieverantwoording 
fractievergoedingen 2022-2023 voor kennisgeving aan.  
 

220 De heer Heijnen (CDA) vraagt de factuur nog in 2023 naar de fracties te sturen.  
De Griffie zegt dit toe.  
 
10. Mandateren voorzitter PS voor reactie op brief aan PS over Windturbines Noorder IJplas 

reactie weigering ontwerp VVGB tevens aansprakelijkheidsstelling 
225 De heer Klein (ChristenUnie) geeft aan dat zijn fractie akkoord gaat met deze mandatering, maar 

dat eventuele vervolgstappen (nog) niet gemandateerd worden. 
 
Het presidium stemt in om de commissaris van de Koning, als voorzitter van PS, te mandateren 
om namens PS een reactiebrief te sturen naar New Ground Law in lijn met de in dit memo 

230 opgenomen punten.  
 
11. Ter kennisname: Brief ministerie BZK met rapport fractieondersteuning 
Het presidium neemt kennis van de brief van het ministerie BZK met het rapport 
fractieondersteuning.  

235  
12. Rondvraag 
Mevrouw Alberts (SP) merkt op dat bij de vergadering van de Commissie Bestuur op de 
maandagvergadering puntenlijst A en C geagendeerd waren en op de donderdagvergadering 
puntenlijst B. Op de maandagvergadering was er tijd over, maar de commissieleden moesten toch 

240 terugkomen op de donderdag om puntenlijst B te behandelen. Dit was een ongelukkige 
samenloop van omstandigheden. De voltallige agenda had op de maandag afgehandeld kunnen 
worden. Zij vraagt of hier in de toekomst flexibeler mee omgegaan kan worden. 
 
De voorzitter geeft aan dat deze opmerking wordt meegenomen naar de agendacommissie. 

245  
De heer Mülder (D66) geeft aan dat de termijn voor het beantwoorden van een schriftelijke vraag 
binnen 30 dagen was overschreden, maar dat zijn fractie hiervan pas na 35 dagen op de hoogte 
is gesteld. De heer Mülder verzoekt om een reactie naar de indiener voordat de 30 dagen termijn 
is verstreken, ook als het antwoord is verlaat.   

250  
De voorzitter geeft aan dat het antwoord in dit geval van een derde partij moest komen. Het 
antwoord is zeer recent binnengekomen en wordt gecommuniceerd met de indiener.  
  
Statenlid De Weerdt (VOLT) informeert het presidium over de stand van zaken rondom de 

255 werkgroep burgerparticipatie. In Q1 wordt door de werkgroep burgerparticipatie een opdracht 
geformuleerd en het presidium wordt hierin meegenomen.  
  
Mevrouw De Sain (BBB) vraagt of het mogelijk is de temperatuur in de Statenzaal te verhogen. 
Tijdens de laatste Statenvergadering was het onwerkbaar door de lage temperatuur.  
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260  
De voorzitter geeft aan dat de temperatuur tijdens de vergadering van 11 december wordt 
verhoogd, zodat het iets aangenamer wordt in de Statenzaal.    
  
Statenlid Hollebeek (PvdD) merkt op dat het belangrijk is om wel goed op het energieverbruik te 

265 letten en hier verstandig mee om te gaan.  
 
Mevrouw De Sain (BBB) informeert naar de mogelijkheid om bij uitloop van een 
commissievergadering (commissie Landelijk Gebied) de daaropvolgende commissievergadering in 
een andere zaal te houden, zodat enige uitloop mogelijk is en de commissie niet een andere dag 

270 terug hoeft te komen.  
 
De Griffie geeft aan dat het op dit moment technisch niet mogelijk is om een 
commissievergadering uit te laten lopen. De mogelijkheden worden onderzocht door de 
facilitaire medewerkers.  

275  
De heer Mülder (D66) stelt voor om de vergadering van de commissie Landelijk Gebied om 9.00 
uur te starten.  
 
De Griffie geeft aan dat dit door de agendacommissie wordt meegenomen.  

280  
De heer Van den Berg (JA21) informeert of de Provincie al een nieuw gascontract heeft afgesloten 
voor 2024, aangezien het huidige contract afloopt en wat de kosten daarvan zijn.   
 
De voorzitter is niet op de hoogte van de huidige stand van zaken en verzoekt de heer Van den 

285 Berg om zijn vraag schriftelijk in te dienen.  
 
De heer Terwal (VVD) geeft aan dat er bij de catering vaak een lange rij staat. De heer Terwal stelt 
voor om een route aan beide zijden van de tafel mogelijk te maken. 
   

290 De voorzitter is het met de heer Terwal eens en vindt een route aan beide zijde van de tafel een 
goede suggestie. De Griffie zal dit opnemen met de catering.  
  
13. Sluiting 
De voorzitter sluit de vergadering om 9.50 uur.  


